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Rada Miejska w Kuźni Raciborskiej 
Komisja Budżetu i Finansów 

 

Protokół nr 102 

 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 
 

102 Posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów odbyło się w dniu 28 listopada 2023 roku  

w Urzędzie Miejskim w Kuźni Raciborskiej. 
 

 

Obrady rozpoczęto 28 listopada 2023 roku o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:30 tego 

samego dnia. 
 

 

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków Komisji Budżetu i Finansów. 
 

Obecni członkowie Komisji: 
 

 

1. Ernest Drazik 

2. Elżbieta Kozłowska  

3. Grażyna Tokarska 

4. Ilona Wróbel 
 

oraz 
 

 

 

Anna Szostak – Skarbnik Miasta  

Gerard Depta – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Roman Wilk – Radny Rady Miejskiej 

Krzysztof Kapusta – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kuźni Raciborskiej 

Patrycja Treffon – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa  

Ewa Dzedzej – Inspektor ds. Gospodarki Odpadami 

 

Załącznik nr 1 Lista obecności na posiedzeniu Komisji. 

 
 

 

Spotkanie rozpoczęła Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Pani Grażyna Tokarska.  

Przewodnicząca odczytała planowany porządek obrad, a następnie poddała pod głosowanie 

zdjęcie z porządku obrad punktu 1,2 i 3.  

Po przeprowadzonym głosowaniu członkowie Komisji jednogłośnie zagłosowali za zdjęciem 

punktu 1,2 i 3 z porządku obrad i przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad po 

dokonanych zmianach. Porządek obrad po dokonanych zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

Zdjęte punkty z porządku obrad zostaną omówione na posiedzeniu Komisji w dniu 04.12.2023 r. 

 

Załącznik nr 2 Porządek posiedzenia Komisji po dokonanych zmianach. 

 
 

1. Przyjęcie protokołu nr 97 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dniu 12.10.2023 r. 

Punkt zdjęty z porządku obrad. 
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2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rewizyjnej 

w dniu 19.10.2023 r. 

Punkt zdjęty z porządku obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu nr 100 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dniu 25.10.2023 r. 

Punkt zdjęty z porządku obrad. 

 

4. Opinia do projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 w formie 

pieniężnej. 

Projekt uchwały omówił Pan Krzysztof Kapusta – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Poinformował członków Komisji, że zgodnie z projektem podwyższa się do 200% 

kryterium dochodowe, o którym mowa w art. 8 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej (t. j. Dz.U. z 2023 r., poz. 901 ze zm.) dla celów przyznawania pomocy w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin wymienionych  

w uchwale Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 (M.P. z 2023r., poz. 881). 

W związku z powyższym kryterium dochodowe dla osoby samotnej wzrosło z 776,00 zł na 

1.552,00 zł. Natomiast na członka rodziny wyniesie 1.200,00 zł. 

Uwag nie wniesiono.  

Opinia Komisji: pozytywna. 
    

 Załącznik nr 3 Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 w formie pieniężnej. 

 

5. Opinia do projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania przyznanych w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Projekt uchwały omówił Pan Krzysztof Kapusta – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Poinformował członków Komisji, że zgodnie z projektem odstępuje się od żądania 

zwrotu wydatków poniesionych na dożywianie w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin wymienionych w Uchwale Nr 149 Rady 

Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego 

programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 (M.P. z 2023 r., poz. 881), jeżeli 

dochód osoby samotnie gospodarującej, dochód osoby w rodzinie lub dochód rodziny nie 

przekracza wysokości 200% kryterium dochodowego określonego w art. 8 ust.1 ustawy  

o pomocy społecznej (t. j. Dz. U. z 2023 r., poz. 901 ze zm.). 
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Uwag nie wniesiono.  

Opinia Komisji: pozytywna. 
    

 Załącznik nr 4 Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania przyznanych w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole  

i w domu" na lata 2024-2028. 

 

6. Informacja - ocena funkcjonowania gospodarki odpadami komunalnymi. 

Informację na temat oceny funkcjonowania gospodarki odpadami komunalnymi zreferowała 

Pani Ewa Dzedzej – Inspektor ds. Gospodarki Odpadami.  Przedstawiła liczbę osób ujętych 

w złożonych deklaracjach o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

w latach 2021-2023 (do 31.10.2023 r.). Pani Ewa Dzedzej omówiła różnicę w liczbach osób 

zadeklarowanych w poszczególnych latach. Przekazała, że różnica wynika przede  

wszystkim z: wyjazdów studentów na studia, zmianą miejsca zamieszkania, urodzeń, zgonów, 

przyjazdów osób zamieszkujących za granicą, które przyjeżdżają na krótki okres w czasie 

letnim. Przekazała również, że rotacja w składaniu deklaracji dotyczących opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi jest znacząca. Codziennie składane są przez 

mieszkańców gminy deklaracje zmniejszające i zwiększające ilości osób.  

Pani Ewa Dzedzej przekazała, że weryfikacja deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi jest na bieżąco prowadzona. 

- Od dnia 01.01.2021 r. do 30.06.2022 r. prowadzona była weryfikacja zgodności ilości osób 

faktycznie zamieszkujących posesje, ze złożonymi przez właścicieli nieruchomości 

deklaracjami. Weryfikacja przeprowadzona była na podstawie otrzymanych informacji od 

GPWIK Sp. z o.o. dotyczącej ilości zużycia wody. Skontrolowane zostały wszystkie 

nieruchomości na terenie Gminy Kuźnia Raciborska, na których stwierdzono niezgodności.  

W przypadku stwierdzenia niezgodności wzywano właścicieli nieruchomości do złożenia 

nowej prawidłowej deklaracji. W związku z przeprowadzoną weryfikacją liczba nowych osób 

w systemie zwiększyła się o 144 osoby.  

- Od 9.02.2023 r. do 31.07.2023 r. na podstawie otrzymanych zestawień z MOPS-u zostały 

zweryfikowane wnioski o dodatek węglowy z deklaracjami o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Weryfikowano ilość osób zamieszkujących posesje. 

W związku z przeprowadzoną kontrolą liczba nowych osób w systemie gospodarowania 

odpadami została zwiększona o 54 osoby.  

Pod koniec każdego kwartału na podstawie informacji otrzymanych z Referatu ORSO, 

przeprowadzana jest weryfikacja prawidłowo złożonych deklaracji pod względem urodzeń  

i zgonów na terenie Gminy Kuźnia Raciborska.  

W przypadku braku złożonej deklaracji, właściciel nieruchomości wzywany był do jej złożenia.  

Po szczegółowej weryfikacji urodzeń i zgonów wszyscy właściciele nieruchomości złożyli 

prawidłowe deklaracje zmniejszające lub zwiększające ilości osób zamieszkujących 

nieruchomości.  



Strona 4 z 6 

 

 

Pani Dzedzej przekazała, że na podstawie przepisów ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach w 2023 r. przeprowadzone zostały kontrole:  

- właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, przez okazanie umowy  

i dowodów uiszczania opłat za te usługi, 

- właścicieli nieruchomości posiadających kompostownik, 

- co dwa lata przeprowadzana jest kontrola wszystkich podmiotów wpisanych do rejestru 

działalności regulowanej, w zakresie przestrzegania przepisów ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach dotyczących wykonywania działalności w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Kuźnia 

Raciborska.  

W wyniku przeprowadzonych powyższych kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości.  

W dalszej części  przedstawiono ilości odebranych odpadów komunalnych przez GPWiK oraz 

ilości odebranych odpadów w PSZOK (informacja dot. ilości odpadów została dołączona do 

niniejszego protokołu). 

Od 1 stycznia 2022 r. Burmistrz Miasta Kuźnia Raciborska Zarządzeniem Nr B. 0050.398.2021 

z dnia 29.12.2021 r. powierzył Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kuźni 

Raciborskiej (ZGKiM) z siedzibą 47-420 Kuźnia Raciborska, ul. Słowackiego 6, realizację 

zadania własnego Gminy Kuźnia Raciborska w zakresie prowadzenia obsługi Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Kuźni Raciborskiej przy  

ul. Klasztornej 45.  

Gmina Kuźnia Raciborska zobowiązana jest do sfinalizowania PSZOK-a w ramach dotacji 

przedmiotowej w kwocie 283.000,00 zł na rok.  

Następnie Pani Ewa Dzedzej przedstawiła koszty funkcjonowania systemu (odbiór  

i zagospodarowanie + koszty administracyjne) – informacja została dołączona do niniejszego 

protokołu. 

Został również omówiony temat ryczałtu dla osób z zagranicy, temat domków letniskowych 

oraz posesji niezamieszkanych. Pani Ewa Dzedzej przekazała członkom Komisji opinię 

prawnika w powyższej sprawie. 
 

 

  Załącznik nr 5 Informacja dot. oceny funkcjonowania gospodarki odpadami komunalnymi. 

 

7. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kuźnia Raciborska. 

Temat został przeniesiony na Komisję w dniu 30.11.2023 r. 

 

8. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

Drugą wersję projektu uchwały omówiła Pani Anna Szostak – Skarbnik Miasta. 

Uwag nie wniesiono.  

Opinia Komisji: pozytywna. 

 

 Załącznik nr 6 Projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 
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9. Opinia do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Projekt uchwały omówiła Pani Anna Szostak – Skarbnik Miasta. 

Po zapoznaniu się z projektem uchwały członkowie Komisji podjęli dyskusję na temat 

wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

 

Opinia Komisji: pozytywna. 

Ernest Drazik – ZA, 

Elżbieta Kozłowska – PRZECIW, 

Grażyna Tokarska – ZA, 

Ilona Wróbel – ZA. 
    

 Załącznik nr 7 Projekt  uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

 

10. Opinia do projektu uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

Projekt uchwały omówiła Pani Anna Szostak – Skarbnik Miasta. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że osoby fizyczne prowadzące działalność gospodarczą płacą 

podatki wg miejsca zamieszkania, natomiast spółki prawa handlowego wg siedziby firmy.  

 

Opinia Komisji: pozytywna, warunkowo na rok. 
    

 Załącznik nr 8 Projekt  uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

 

11.  Informacja o realizacji zobowiązań podatkowych oraz opłat lokalnych od osób 

prawnych i fizycznych za I półrocze 2023 roku oraz o działaniach podejmowanych przez 

Gminę w celu poprawy ściągalności zadłużeń. 

Pani Anna Szostak – Skarbnik Miasta przedstawiła działania podejmowane w celu poprawy 

ściągalności zadłużeń. Przekazała, że zawsze jest to kontrolowane przez RIO, które nigdy nie 

wniosło uwag. Pracownicy po każdej racie przypominają telefonicznie o zaległościach, jeśli 

nie ma reakcji to jest wysyłane upomnienie. Jeśli płatność po upomnieniach nie wpłynie, to 

następnie wystawiany jest tytuł wykonawczy. 

Pani Skarbik przedstawiła członkom Komisji ilość upomnień i tytułów wykonawczych. 

Informacja ta została załączona do niniejszego protokołu. Przekazała również, że jeśli ktoś nie 

odbiera korespondencji, to wyznaczany jest przez Sąd kurator dla tej osoby. Pani Skarbnik 

omówiła także stan zaległości od osób prawnych.  

 

 Załącznik nr 9 Informacja o realizacji zobowiązań podatkowych oraz opłat lokalnych od osób 

prawnych i fizycznych. 

 

12. Sprawy bieżące. 

 Nie zgłoszono spraw bieżących. 
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła 102 posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 

 

 

 

 

 

 

      Przewodnicząca  

      Komisji Budżetu i Finansów 

      Grażyna Tokarska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała: Danuta Ulman 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


